九年级下册：

Topic 1 :I'm going to be a basketball player
授课班级

授课时间

教学目标
(1).知识目标: 

重点词语computer programmer, computer science, engineer, airplane pilot, professional basketball player 

重点句型 What are you going to be when you grow up? I’m going to be … How are you going to do that? I’m going to … 
    语法:用be going to表示一般将来时。 
 (2).能力目标:培养学生应用英语谈论将来计划,提高学生听、说、读、写等能力。 
 (3).情感目标:通过谈论将来打算做什么以及准备怎样实现目标,让学生考虑自己的将来,及早为将来做好准备。培养学生学习英语的强烈兴趣,乐于参加各种活动的积极情感,善于合作,培养学生团结协作精神。
教学重点与难点
重点是掌握本课computer programmer, computer science, engineer, airplane pilot, professional basketball player等重点词语以及What are you going to be when you grow up? I’m going to be …How are you going to do that? I’m going to …等重点句型和语法:用 be going to 表示一般将来时。 
    难点是一般将来时be going to 中be 的具体形式和后面接动词原形的用法, 而学生根据自己喜欢的职业,运用所学知识谈论自己打算怎样做实现目标则既是难点,又是能力训练点。
突破措施
Read, write and practice more. 

教学方法
Task ---based language teaching.
学习方法
与生活相联系
教    学    流    程


Step 1: Greeting and sing an English song.(2’)

Step 2:Learn the new words (8’)

          First, listen to the recorder, and the students read after the recorder, then let the students write the words.   Pay attention to the use of the new words.

1.Grow-grew-grown: 种植，生长。 + 形容词：It was growing dark./grow up: 

2.part-time , full-time

3. a way or two :一天或两天

4.Want to be:  想成为

5．What I want to do “我想做的事，”是名词性从句。  相当于“the thing that  ”
Step 3. Presentation . 8’
Page 59, 1a.

Read each of the words to the class. Teach the new words .Have Ss complete activity 1a. Check the answers. 

SB Page 59, 1b. Play the recording. Ss listen and write down the answers. Correct the answers.

A: Tina, what are you going to be when you grow up ?

B: Hmmn. I think I’m going to be a computer programmer.

A: Wow! Sounds difficult . How are you going to do that?

B: I’m going to study computer science.

Step 4. Pre-task  8’
SB Page 13 , 1a .
1. Look at the picture carefully and tell what you see
2. in the picture .
3. 2. Write the activities from the pictures in the
4. box and add some more .
5. 3. Practice reading .
Step 5. While-task. (5’)
SB Page 59, 1c. In pairs, Ss look at the jobs in activity 1a and have conversations about 

these jobs.

SB Page 60, 2a. Point to the picture. Ask Ss to say what they see. Play the recording. Ss 

listen and write down the answers. Check the answers. 

SB Page 60, 2b. Ask a student to read the sample question and sample answer to the class. Play the recording. Ask Ss to write their answers in the chart. Correct the answers.

Step 6:summary 5’
Read the conversations first .
Groupwork and fill in the chart .
课后反思：

Topic 2  What are you going to do ?
授课班级

授课时间

教学目标
Knowledge: :1) Vocabulary: sound like, fashion show, part-time, save, at the same time, hold, rich, retire.

2) 重点词语和重点句型。

Moral: communication with others freely.
Ability: 谈论未来自己与他人的理想职业及原因
教学重点与难点
communication with others freely.
: 谈论未来自己与他人的理想职业及原因
突破措施
Read, write and practice more.
教学方法 A mixture of listening, speaking, reading, writing and practicing more;
学习方法 Group work ,pair  work
教    学    流    程

Step 1: Leading in :( 2’)

1. Free talk .
2. Revise : Have Ss make sentences with “be going to” .
Step 2: pair work (10’) 
SB Page64,Grammar focus .
1. Call attention to the sentences together .Read them by the Ss .Ask a student to say the question using the word he and
2. then again using a boy’s name .
2. Do in the same way with “she” and a girl’s name.
3. Step 3 practice.(5’)
SB Page 41, 3a. Call attention to the diary. Read the paragraph to the class. Then read the instructions to the class. Have them know what to do. Ask Ss to finish the activity on their own. Correct the answers.
Pay attention to the phrases:

1. somewhere interesting 

2. a city that I could enjoy

3. a reporter for 

4. retire somewhere quiet and beautiful

5. I’m going to do what I want to do.
Step 4 listening (8’)
Point out the chart, ask students to pay attention
Then play the tape first time, ask students to just listen.

Play the second time, ask students to do the exercises and check the answers.

Last time, ask students to read after the tape.

Step 5 Summary (2’) Point out the chart, ask students to pay attention
Then play the tape first time, ask students to just listen.

Play the second time, ask students to do the exercises and check the answers.

Last time, ask students to read after the tape.

Ask students to try their best to point out the important points.

课后反思：

Topic 3  Talking about your future plans
授课班级

授课时间

教学目标
Knowledge:  Vocabulary: resolution, instrument, fax, etc.
Moral : communication with others freely. 
Ability: 谈论为实现理想所做出的的打算和安排.
教学重点与难点
将来时以及未来打算

突破措施
Task ---based language teaching.

教学方法
联系学生的实际，让学生用将来时表达一些假期计划及将来生活打算。

学习方法
Practice more.
教    学    流    程

Step 1 leading in (2’) 

Ask some Ss to say the statement on their exercise books.
New language:

Faxes, few, food, resolution, grades, healthier, instrument, part-time, job, grades, harder, learn, letters, lots of , resolutions, money, New Year, next year, make the soccer team.
Step2 Presentation 1a(10’) 
SB Page 40, 1a. 

Point to the resolutions and ask different Ss to explain in their own words what each one means. Point out the box next to each picture and ask some Ss to read the phrases. Ask Ss to match the phrases and pictures on their own.

Check the answers: top row: 5,1,4, bottom row: 2,3

Step 3 Group work 10’
SB Page 40, 1b.
Ask two Ss to read the sample conversation to the class.

Then ask Ss to find partners to have a conversation.

Ask several pairs to say their conversations to the class.
Step 4 Listening 2a,2b (8’)
Read the instructions and point out the phrases in the list in activity 1a. 

Play the recording. Ss listen and circle the phrases on the list in activity 1a they hear.

Play the recording. 

Ask Ss to write their answers on the blank lines after each person’s name. 

Ask three Ss to write one answer each on the Bb. 

Step 5  Summary (2)
Ask students to try their best to point out the important points.
课后反思：

Topic 4   The future plans
授课班级

授课时间

教学目标
Knowledge: 1) Vocabulary: reader, keep, fit, keep fit, build, etc. 
Moral : communication with others freely. 
Ability: 学习制定未来一段时间的计划.
教学重点与难点
Self check and writing

突破措施
Read, write and practice more.
教学方法
在练习中加强对本单元的巩固并通过写作加强对本单元的检测。
学习方法
Read and write more
教    学    流    程

Step 1 Leading in (2’)
1 Ask the Ss some questions. 
2 check some questions. Put up hands and answer. 

Step 2 learn section B 3a:
SB Page 41, 3a. Call attention to the magazine article .Ask a student to read it. Ask Ss to make a list of the New Year’s resolutions in this article. Check the answers.

Step 3 While-task (5’) 
SB Page 63, 3b. Have Ss turn back to Page 62 and call on some individuals to say each person’s name and what that person’s resolution was. Then ask some other Ss to tell how each person was going to make his or her resolution work. Point to the magazine article in activity 3a. Ask Ss to write an article like this one.
Step 4 Exercises (5’)
SB Page 63, 3c. Ask some Ss to tell the class about their New Year’s resolutions. Then ask Ss to write about their resolutions on their own.
SB Page 63, Part 4. Divide Ss into small groups to do the activity. Ask some groups to write their plans on the Bb.

Ask Ss to finish the selfcheck on their own.

Step5 Test  8’
Step 6 Summary (3’ )

Ask students to try to have a summary. And teacher gives an explanation.

课后反思：

Topic 5 Could you please clean your room?
授课班级

授课时间


教学目标
Students learn to make polite requests and ask for permission.
A.教学重点与难点
Vocabulary do the dishes , sweep the floor, take out the trash, make your bed, fold your clothes, clean the living room, make the bed

A. Target language

Could you sweep the floor ? Yes , sure.

突破措施
Audio-lingual methods
教学方法
综合的运用单元的目标语针对实际情景解决问题.
学习方法
Practice more.
教    学    流    程

Step 1. Revision

Say to the students, I want to borrow a pen. What can I do ?

Please give me your pen. Pass your pen to me, please.

Say ,There is another way polite way to ask for something.

Write Could you please give me your pen? on the board.

Repeat the question.

I am going to go home .OK?→ Could I go home now? (more polite)

Can I borrow your bike? → Could I borrow your bike?

Can I use your dictionary?

Step 2. Presentation

This activity reviews earlier vocabulary and introduce some new words.

Task 1 . Point to the items under the heading Chores in the chart .Ask the students what the chores means.(A chore is a job you do at home.)Then point to the items again and read each one to the class .Ask the students to explain the each chore in their own words and say if they do it or not. For example , a student might say, After we eat breakfast the dishes are dirty. We have to do the dishes. Do the dishes is the same as wash the dishes.

Task 2. Then read the instructions.

Task 3. Ask the students to find a partner.

Task 4. Find out which two chores most students do at home.

Read and repeat the phrases.

Step 3. Understanding the target language in spoken conversation.

Task 1. Read the instructions.

Task 2. Play the recording the first time. Students only listen.

Task 3. Play the recording a second time. And fill in the chart. Then check the answers.

Step4. Pairwork

Ask the students to look at the picture above and ask your partner to do the chores that you see.

Homework

4. Make up your own conversations.

5. Make six sentences with the target language.
教学反思：
Topic6   What can you do ?
授课班级

授课时间

教学目标
Students learn to make polite requests and ask for permission.

教学重点与难点
Vocabulary 

stay out late, use the car, get a ride, go to a meeting, clean your room, 

B. Target language

Could you please clean your room? Yes, sure.

Could I please use the car?  No, you can’t. I have to go out.

Could I please go to the movies? Yes, you can.

Could I borrow the car?

Sorry, but I need it . I have to go to a meeting. 

I have to make the bed and do chores.

突破措施
Audio-lingual methods

教学方法
与生活相联系，让学生用生活做事。

学习方法
Groupwork,pairwork
教    学    流    程

Step 1. Revision

Task1. Check the homework. Ask and answer.

Task2.Revise the vocabulary.

Step 2. Listening and understanding

Task1.Read the instructions. Learn the key vocabulary.

stay out late, use the car, get a ride, go to a meeting, clean your room, 

Read and repeat the phrases.

Task2.This conversation is between Peter and his father. Listen and fill in the chart with yes and no.

Then check the answers.

Step 3.Listening 

Listen carefully and find out why Peter’s father says ‘no”. Draw lines to the reasons in the chart above.

Step 4. Pairwork

According the sample conversation , ask and answer in pairs.

Then ask and answer in pairs in class.

Step 5. Grammar Focus
Could you please clean your room? Yes, sure.

Could you please do the dishes? Sorry, I can’t. I have to do my homework.

Could I please use the car?  No, you can’t. I have to go out.

Could I please go to the movies? Yes, you can.

Pay attention to the questions and answers, ask and answer loudly.

课后反思:.
Topic 7  Could you please…?
授课班级

授课时间


教学目标
1.学习词汇 invite my friends to …,buy some drinks and ,snacks, borrow some money r, teenager disagree

2.掌握句型 .Could you please buy some drink and snacks? Sure. / Yes, I can. 

Could I borrow you  money? Yes, you can.. Sorry, you can’t.

教学重点与难点
综合的运用单元的目标语针对实际情景解决问题.

突破措施
Read, write and practice more. 

教学方法
Task ---based language teaching.
学习方法
Listen,read,and write.Groupwork,pairwork
教    学    流    程


Step 1. Revision
Revise the vocabulary and the key structures.

Step 2. Practice

Read the instructions.

Read the conversation to the class with a student.

Ask the students to

Then ask and answer in pairs.

Step 3. Pairwork 

Ask two students to read the sample phrases.

Have the students to make a list of chores in activity 1a.Say , These are some chores people have to do. Write down some others. Then write a list of chores you have to do.

Step 4. Games

A: Making the bed.

B: I don’t like making the bed.

C: Because it’s boring.

教学反思：
Topic8
What could you do ?
授课班级

授课时间

教学目标
1.学习词汇 take care of, forget to do, feed the dog, move to a new house, take the dog for a walk

2.学习写留言条获得朋友的帮助。.           

教学重点与难点
综合运用单元目标语,针对实际情景解决问题.
突破措施
Practice more.
教学方法
加强阅读及写作练习。
学习方法
Practice more.Listen,read,and write.Groupwork,pairwork
教    学    流    程

1. warming up.

1) Memory challenge. 

2) Tom’s  week. 

Students look at the chart for only one minute,  then the chart is covered, Students say what Tom does on weekdays and weekends.

3) Do 1 in  self check

4) Pairwork
Make your own conversations about the items in activity 1a.

T: Teenagers say, Could you clean your room ?

S: No, I disagree. Parents say, Could you clean your room?

Do a second example if the students wish.

Then the students work in pairs.

Ask several pairs to say their conversations to the class.

2. ading 

1). Question: Do you have a dog or a bird ?

 How do you take care of it? Discus in pairs.

2)  Read the e-mail message. Quickly . in 3a. 

What does Thomas ask Nancy to do? 

3) 词汇分类.Which things are about food? Cleaning? Exercise?
课后反思：
Topic 9 What's the best radio station?

授课班级
授课时间

教学目标
1. 能够用形容词的比较级和最高级来谈论自己、朋友及其他人或事物及喜好，如：What’s the best cinema?  
2. 学习形容词比较级和最高级的规则变化和不规则变化。
3. 能听懂谈论个人喜好的对话材料。能够谈论个人喜好。能读懂作比较的文章和句子。
教学重点与难点
1. 重点词汇：theater, cinema, trendy, quality, comfortable, close to, seat, screen, jeans, performer, radio station, new, big, friendly, fun, boring, popular, cheap, service, creative, clothes, clothing, store, music, piano, actor, music video, TV show

2. 语法重点：掌握形容词比较级与最高级的规则变化和不规则变化
突破措施
Audio-lingual methods

教学方法
综合的运用单元的目标语针对实际情景解决问题.

学习方法
Practice more.
教    学    流    程

一、导入（  Lead- in ）
　1. 教师播放一首英文歌曲“The more we get together”，让学生认真听，了解歌词大意.

　说明：在歌曲中调动学生情感，营造氛围，并有意识地复习前面学过的形容词的比较级和最高级。
2. 复习（Revision）
向学生展示三幅名人的图片，让他们在名人间进行比较。可以谈论他们的身高，体重，年龄，头发等。
例：T: What do they (Jackie Chen, Tom Hanks, Nicholas) do?

    Ss: They are actors.

T: Yes, and they acted many movies, right?

 Ss: Yes.

T: So they are movie stars.

（注释：成龙：Jackie Chen；汤姆·汉克斯：Tom Hanks；谢霆锋：Nicholas）说明：通过对明星的外形的比较，使学生有效地复习了前面学过的描述人、物的形容词，及其比较级、最高级。
　二、教学Section A－1a

　利用媒体资源中课件中的内容教学新词。
　由此引出更多的单词：screen, comfortable, seats, close, close to, quality, theater, cinema, radio, radio station…… Then ask Ss to decide which of the things are important or unimportant，完成1a。
通过图片使学生认识一些公共娱乐设施的表达方法,调动学生的积极性，在此基础上学习更多的单词。
三、教学Section A－1b

　　1．让学生阅读题目要求，明确听力目标，然后利用多媒体课件中的SectionA-1b语音部分，播放两遍，学生尝试自己写出答案。
　　2．教师随机提问几名学生，然后利用多媒体课件给出答案。若学生普遍反映听不懂听力材料，重放一遍录音，并针对比较难懂的部分进行讲解。
四、教学Section A－1c


1．让学生观看1a中的图片，阅读1c中的对话模式。
2．模访1c中的对话模式，让学生结组编关于电影院的对话。
3. 教师提问几组学生展示他们的对话，针对对话中错误的语法以及语言知识进行改正。
此时可引导学生课后走出图片，走进真实的环境。对学校或身边的公共娱乐设施进行比较，并得出结论。
六、1．按照2c的对话模式，让学生进行对话。引导学生正确运用形容词的比较级和最高级。
2．让学生分小组，然后各小组向全班陈述。
大面积的对目标语言进行练习，在练习过 程中老师应给予一定的帮助。适当的帮助学生分配角色。但一定要把主动权交到学生手中。在学生练习后进行表演。这样的活动可扩大练习面，既锻炼了听力，也锻炼了口头表达能力。同时也给那些程度弱的学生一个表现的机会。
　七、拓展
1. 列出当地几家超市或商店，让学生进行比较。
2．让学生从中选出自己最常去的超市或商店，并说出原因。
课后反思：
Topic 10
What's the best radio station?（2）

授课班级

授课时间

教学目标


知识目标 What’s the best movie theater?
能力目标　 It has the biggest screens and the most comfortable seats. 并能在情景中熟练运用。
学会调查了解家乡的一些娱乐设施的服务质量。
学习如何表达喜欢和不喜欢。
情感目标    词汇（Vocabulary）: teen, bargain, delight, by bus.
教学重点与难点
重点掌握句型：I think… 要求学生运用形容词的最高级熟练的表达自己的想法。
难点：多音节形容词的最高级。
突破措施
Audio-lingual methods

教学方法
与生活相联系，让学生用生活做事。

学习方法
Groupwork,pairwork
教    学    流    程

一、复习
1. 教师通过提问下列问题，复习形容词最高级的用法。
　　Who is the tallest boy in our class?

　　Who is the tallest girl in our class?

　　Who is the busiest student in our class?

　　Who is the best student in our class?

通过对班级同学的比较，活跃气氛，既是复习，又为下面的教学作铺垫。
　 2．让学生用学过的目标语言进行对话练习。
　通过问答，自然地创设英语语言氛围，使学生快速地溶入到英语语言学习的情境中来。
二、导入（lead-in）
教师向学生展示两幅关于电影院的图片，让学生针对图片进行谈论。
利用图片复习相关单词和上节课的目标语言。
三、教学Grammar Focus

　1. 形容词的比较级和最高级
　　 

（1）原级比较：as ...as... 像...一样 
　         　如Zhang Hong is as tall as Tom.张红和Tom一样高。
　　（2）形容词的比较级（用于两者之间的人或事物的比较）：其构成：形容词比较级＋than ..
如：He is taller than I. 他比我高。 

　　（3）形容词的最高级（用于三个或三个以上的人或事物的比较），其结构为the + 形容词的最高级＋of / in ... 

　　如：He is the tallest of the three. 他是这三个人中最高的。 

　　He is the funniest in his class. 他是他们班最有趣的。 

　四、1. 快速阅读（ Fast reading）
给出几个问题，让学生快速的默读文章，圈出不懂的单词和短语。快速阅读后，提问学生回答问题。
　(1)What is the best movie theater? Why?　(2)What is the best clothing store? Why?

(3)What is the best radio station? Why?

　培养学生的自学能力，给学生适当的任务，让他们独立完成。既可以培养学生的独立思考能力，又能让学生对文章有充分的了解，为后面的阅读做准备。
　2. 精读（Careful reading）
　　(1)让学生读出不懂的单词和短语，提问其他学生解释这些单词和短语。
(2)学生再次阅读，然后完成表格。
(3)教师订正答案。
五、教学SectionA-3b 

1. 阅读题目要求，让学生明白此部分的学习任务。
2. 以3b的对话为模式，运用3b的句型，学生结组编对话，
　3. 教师随机提问几组学生进行展示。
结合日常生活，巩固所学知识，学以致用。
六、教学4 Where are we going for lunch?

　　1. 教师提问学生学校附近吃午饭的地点，把这些地点写在黑板上。从中选出一家餐馆举例说明，带领学生一起分析它的价格，远近以及服务等。
　教师引导学生，降低学习难度，学生有学习的成就感。
2．把学生分组，让他们从所列出的餐馆名称中选出三个，完成表格。
3．提问学生他们最终选择哪家餐馆以及原因。Why did they decide on that restaurant?  

教学反思：
Topic 11
What's the best radio station?（3）

授课班级
授课时间

教学目标
1. 词汇: positive, negative, dull, performer.

2. 使用最高级描述人物。
教学重点与难点
综合的运用单元的目标语针对实际情景解决问题.
突破措施
Read, write and practice more. 

教学方法
Task ---based language teaching.
学习方法
Listen,read,and write.Groupwork,pairwork
教    学    流    程
 
一、复习（Revision）
二、教学section B-1a

　　1. 与学生谈论他们的性格，将表示性格的词汇罗列在黑板上，以帮助学生描述他们的性格。
　　例：creative, honest, loyal, wise, kind, smart, funny, brave, quiet, dull, loud, worst, boring, stupid, noisy.

2. 采用四人小组对话，让学生进行谈论，然后完成表格。
　　（positive：积极的；建设性的；肯定的    negative：反面的；消极的。）
　采用四人小组对话增加语言练习的量，并掌握描述个人性格的形容词，增进学生之间的相互了解。
三、教学section B-1b

　让学生用positive words与同伴谈论人物。教师随机提问几组进行对话表
演活动。小组活动为合作学习提供可能，教师根据实际情况开展相应的对话表演活动。
四、教学section B-2a, 2b

　利用学习指导中中学英语人教课标版8年级课后提高中的多媒体课件中
的Section B-2a, 2b语音部分，进行下列教学活动。
1. 教师先让学生仔细观察五幅图片，然后让学生描述每幅图片中的人物正在干什么。
2. 教师提问一名学生将书中所涉及到的五个人名读出来，引起学生对这些人名的注意。
3. 要求学生快速阅读2b的要求，引导学生进行分析信息，听选相关信息，进行听力练习，学生根据录音内容完成2b。如有错误，教师纠正答案。
五、教学section B-2c

　1．根据2a,2b中的对话内容，让学生模仿2c的对话模式，编对话并请几
组学生表演他们的对话。 对听力中出现的目标词汇和语言进行操练，在学生练习中适当纠正发音或语法方面的不足，教师起引导作用。
2．引导学生提出更多的问题，并做出回答。
例：A: What is the funniest performer?  B: Steve is the funniest performer.

　　可以采用小组竞赛的方法，看哪一组说的最多，适量的比赛能够增加学
习的趣味性。
　六、作业（Homework ）
　　让学生写一篇文章，描述他们曾经看到过的业余歌手演唱会，要求字数60，如果没亲眼观看过，也可以想
教学反思：

Topic 12
What's the best radio station?（4）

授课班级

授课时间

教学目标

1. 词汇（vocabulary）: province, still, enough, distance, farthest.
2. 能力目标: 学习进行简单的调查。
教学重点与难点
综合运用单元目标语,针对实际情景解决问题.
突破措施
Practice more.
教学方法
加强阅读及写作练习。

学习方法
Practice more.Listen,read,and write.Groupwork,pairwork
教    学    流    程

　一、复习（Revision）
1．老师呈现两组备受欢迎的明星图片，让学生进行比较，复习形容词比较级和最高级的构成规则。通过引入学生感兴趣的图片，让学生在轻松愉悦的气氛中，复习上节课的知识点。
2. 做一些关于形容词比较级和最高级的练习。巩固已学知识，通过练习帮助学生总结掌握形容词比较级和最高级的变化，并通过具体的联系达到强化巩固的作用。
二、教学SectionB-3a

1．阅读题目要求，指出方框中的单词，根据书中给出的答案，指出完成单
词填空题时应注意的问题。
2．让学生自己阅读文章，然后完成3a。
　　长篇阅读可以提高学生的阅读和分析能力，给学生适当的引导题目，帮助他们提高自学能力、快速阅读能力，以及对文章的分析能力。
三、教学SectionB-3b Writing

1．利用2b中的信息，模仿3a 模式，写一篇关于业余歌手的文章。
2．由学生自由发挥，写作时，教师指导写作方法，提醒学生注意先后顺序，注意逻辑思维，写作要合情合理。
　　这是一项综合性活动，学生既要对前面的知识进行总结，又要将他们运用于实际，他集交际、任务、评价等目标于一体，旨在通过参与和合作等途径，充分掌握已学知识。
四、 教学拓展
1．口语训练Just for fun!让学生利用有趣的图片，结合本单元的语言知识点，自由谈论图片的情节。
2．教师提问下列问题，学生抢答。
a. What is the longest wall in the world?

b. Which is the most famous university in Zhejiang?

c. Which is the heaviest animal on the land?

d. Who is the tallest professional basketball player in China ?

e. Who is the richest man in the world?

f. Which is the warmest province in China in winter? 

g. Which is the coldest province in China in winter?

h. Which is the farthest supermarket from our school?

i. Which is the best supermarket in our town?

采用抢答等游戏方式扩大学生知识面。 
教学反思：
Topic 13   If you go to the party, you’ll have a great time!
一、教学目标： 

1. 语言知识目标：

1) 能掌握以下单词： meeting, video, organize, potato chips, chocolate, upset, taxi, advice

能掌握以下句型：

① ─I think I’ll go to the party with Karen and Anna.  

   ─If you go to the party, you’ll have a great time!

② ─What will happen if they have the party today?  

     ─Half the class won’t come.  

2. 情感态度价值观目标： 

学习因果关系的表达和做出合理的建议。谈论自己的感受，同时使学生在英语交流中注意并观察他人的情感。由于本单元话题贴近学生生活，符合他们热爱休闲的心理，可以提高他们学习英语的兴趣，积极参与英语实践活动。

Ⅰ. Lead-in 

Ask some questions. 

T: If you are happy, what will you do? 

S: If I am happy, I will smile. 

T: If you become sad, what will you do? 

S: If I become sad, I will cry. 

T: What will happen if you are going to do too much work?  

S: If I am going to do too much work, I will get tired. 

Ⅱ. Presentation

1．Show some pictures to present new structure:

If it is sunny this Sunday, I’ll go fishing.

Ask several students:

What will you do if it is sunny this Sunday?

If I have much money, I will buy a big house.

What will you do if you have much money?

Practice with the students:

2．Show some pictures to present the following:

(1)  I think I’m going to stay at home.

If you do, you’ll be bored.

(2)  I think I’m going to work until night.

If you do, you’ll be tired. 

(3)  I think I’m going to exercise.

If you do, you’ll be healthy.

(4) If you go to the party, you’ll have a great time.

(5) If you watch TV every night, your parents will be mad at you.

3. Work on 1a, match the statements with the pictures [a-d].

Ⅲ.  Game  

1.  Show some pictures in the big screen.  Let Ss ask and answer like this: 

A: What are you going to do …?

B: I think I’m going to….

A: If you do, you’ll be … 

Ⅳ.  Listening 

Work on 1c: 

1. Point out the statements and the responses in activity 1a. Tell Ss to listen to the recordings and complete the responses. 

 2. Play the recording for the first time, Ss only listen. 

 3. Play the recording again the try to complete the responses. 

4. Check the answers. 

Ⅴ. Pair work 

1. Let Ss read the model with a partner.  

2. Look at the pictures above. Use the information in 1b. Ask and answer with a partner. 

3. Let some pairs ask and answer about the pictures.  

Ⅵ. Listening 

Work on 2a:  

1. Let Ss read the two sentences below. Make sure they know what to do. 

2. Play the recording for the Ss to listen and circle the right answers. 

3. Play the recording again to check the answers.

Work on 2b: 

1. Let Ss read the phrases and questions below. Tell Ss that they should answer the questions with the proper phrases.   

2. Play the recording for the Ss to write the correct answers.  

3. Play the recording again to check the answers.  

Ⅶ. Pair work 

1. Tell Ss role-play a conversation between Nelly and Mark.  

2. Give a model to the Ss.  

3. Ss work in pairs and practice the conversation. 

4. Ask some pairs to act out their conversations.   

Ⅷ. Role-play 

 1. Read the conversations and answer the questions below. 

 (1) What will happen if we ask people to bring food? 
___________________________________
(2) What will happen if we give people some small gifts if they win? 
____________________________________ 
2. Explain some new words and main points in the conversation. 

3. Let Ss read the conversation after the teacher.  

4. Practice the conversation with their partner. Then let some pairs to act out the conversation. 
课后反思：
Topic 14  What do you think I should do？
一、教学目标： 

1. 语言知识目标：

1) 能掌握以下单词：travel, agent, expert, keep…to oneself, themselves, teenager, normal, unless, certainly, wallet, worried, mile, angry, in the end, understanding, careless, mistake, himself, careful, advise, solve, step, trust, experience, in half, halfway

2) 能掌握以下句式结构：

①  ─What do you think I should do? Can you give some advice? 

    ─I think I should go to college.  

② But If I go to college, I’ll never become a great soccer player. 

2. 情感态度价值观目标：

   学习因果关系的表达和做出合理的建议。谈论自己的感受，同时使学生在英语交流中注意并观察他人的情感。由于本单元话题贴近学生生活，符合他们热爱休闲的心理，可以提高他们学习英语的兴趣，积极参与英语实践活动。
三、教学过程

Ⅰ. Warming- up and revision

1. Daily greeting. Check the homework.  

2. 头脑风暴： 

 Show a picture of  “a lot of money”. 

Ask Ss “What will you do if you have a lot of money?”, Let Ss think and give their answers one by one. 
S1: If I have a lot of money, I’ll buy a big house for my parents. 

S2: If I have a lot of money, I’ll build a new road for my village. 

S3: If I have a lot of money, I’ll build a new school for our town. 

…
Ⅱ.  Presentation

1.  Say,   Money is very important! But money is not everything.
be happy; travel around the world; go to college; be famous, get an education… 

Ⅲ.  Talking  

1.  What is the most important thing to you? 

be happy 
go to college 
Be famous 
Travel around the world 
Make a lot of money 
Get an education 
3. Let Ss ask and answer in pairs.    

Ⅳ. Listening  

Work on 1b: 

1. Tell Ss to listen and look at the list in 1a. Put an “A” before each thing the soccer agent talks about and a “P” before each thing Michael’s parents talk about.  

3. Play the recording for the Ss to listen and write.   

4. Check the answers:  

Work on 1c: 

1. T: Now please read the sentences in 1c.  Try to understand the “if” clause or the “will” sentences. 

 听力指导：

 本题要求是补全if条件句后面的will主句，因此应将重点放在听含“will”的主句上。

特别是要听清句子的前两个单词。

2. Ss listen to the recording carefully and try to choose the right answers.    

3. Play the recording again and check the answers with the class.  

4. Show the tape scripts to the Ss on the big screen. 

Ⅴ. Pair work  

Work on 1c: 

1. Work in pairs. Student A is Michael, Student B is his friend. Student B gives student A advice. 

2.  Ask two students to read the conversations to the class.  

3.  Ss work in pairs. Ask and answer the questions in pairs.  

Work on 2a. 

1. T: What kinds of things do you worry about?  Who do you usually go to for help?  

 Now ask and answer the questions with a partner.

2. Let some pairs ask and answer their questions. See what kind of worries they have. 

Ⅵ. Reading 

1.  T: Read the three statements below and then skim the passage. Which statement expresses the main idea of the passage?  

2. Let Ss read the passage quickly and try to find the right statement.  

 指导：

先分析句意：a. 如果人们有问题，他们应当向专家求建议。 

b. 如果人们有问题，他们应当努力保守秘密。 

c. 如果人们有问题，他们应当向别人诉说。 

3. Check the answers with the Ss.  

Ⅶ. Reading  

1. T: Now let’s work on 2c. 

First, let’s read the questions and make sure we know the meanings of all the questions. Then read the passage again and try to answer the questions.  

2. 方法指导：首先，应读懂五个问题的意思；然后，带着这五个问题再次认真阅读短文的内容，特别是认真阅读短文中与某问题相关的部分，以便根据上下文意及整个段落的意思来确定如何回答这个问题。 综合上下文的意思，确定最贴切的答案。 

3. Ss read carefully and try to find the answers to the questions.  

4. Check the answers with the class.  

Ⅷ.  Reading 

1. T: Now let’s read the short passage and the phrases in 2d. Fill in the blanks with the phrases in the box. If you don’t sure about what to fill. You can go through the passage in 2d.  

2. 方法指导：首先，通读这六个词组的意思；然后，再读这篇小短文的意思，根据自己的印象，用方框时里的单词填空；认真理解每个空格处的意思，填上正确的答案。

3. Ss try to fill in the blanks with the right forms.  Check the answers.   

Ⅸ. Discussion

1. T: Now read the questions below. Make sure you know the meaning of the questions.  

2. Ask three students the following questions. Take notes of their answers. 

3. Make a list of questions in your group.    

Homework 

1. 课后阅读短文，试着复述课文，总结课文出现的重难点词组及表达方式。

2. 课下再根据2e部分的内容；写一个调查报告，表述自己小组同学的困难及他们经常处理困难的方式。 
课后反思：

Topic 15 Can you come to my party?

一、教学目标： 

1. 语言知识目标：

1) 能掌握以下单词：prepare, prepare for, exam, flu, available, another time, until, hang, hang out, catch 

2) 能掌握以下句型：

① — Can you come to my party on Saturday afternoon? 

   — Sure, I’d love to.  

② — Can you go to the movies on Saturday?

  — I’m sorry, I’m not available. I have too much homework this weekend. 

2. 情感态度价值观目标：

    学会人际交往的基本常识，学会有礼貌地邀请别人以及回答别人的邀请的方式。理解“义务”涵义，学会承担自己应尽的义务，能够在班级以及社会生活中担当一定的责任。理解人与人之间的真情，学会珍惜朋友之间、师生之间的友情。 

三、教学过程

Ⅰ. Lead-in 

1. 在大屏幕上向学生展示一张邀请函。

T: Hello, everyone! Yesterday I received an invitation letter from my dear friend; she invited me to go to her Halloween party. But I have something important to do. I’m studying for a test. I don’t know what to do. What should I say? Can you help me? …   
2. Ss try to answer the questions. 

Ⅱ. Presentation

1. 引导学生们看大屏幕上邀请及两个答语。

 Look at the expressions on the screen: “Sure, I’d love to.” “I’m sorry, I have to…”. Read the expressions to the class and the students repeat each one. 

Say, can you come to my party? Have the S1 give “yes answers” and S2 give “no answers” then plus a reason. Ask students to give their own reasons. If necessary, I can give a reason and have the students repeat it. 

2. 用汉语向学生说明回答别人邀请时，所作的两种类型的答复。

Ⅲ. Game  

1. 学生看大屏幕上的转盘，根据转盘所停止位置的词组来做邀请与应答的游戏。 

2.  Make a model to the Ss:  

e.g.  S1: Can you go shopping with me? 

     S2: Sorry, I can’t. I have to prepare for the math exam.  

     …
3. Ss work in pairs and answer the questions.  

Ⅳ. Listening 

1. T: Now listen to the recording and write the names next to the correct students in the picture.  

2. Play the recording for the first time. Students only listen. Play the recording a second time. Write the name of each person next to his or her picture.

3. Play the recording again. Check the answers with the Ss.    

Ⅴ. Group work 

1. Help students form groups of four. Say, one of you is student A. Student A invites the other three students to your party. The other students say “yes” or “no”. Remember to give a reason.
2. Have the students work in groups.

3. Let some groups ask and answer about their conversations.   

Ⅵ. Listening 

Work on 2a:   
1. Read the sentences in 2a. Tell Ss they will listen to some sentences. They should listen and circle the words “can” or “can’t” in the bracket. 

2. Play the recording for the Ss to listen and circle the words.  

3. Play the recording again to check the answers. 

Work on 2b: 

1. Let Ss read the chart below. Tell Ss, this time they must write the reasons in the chart. Make sure they know what to do. 

2. Play the recording for the Ss to write the reasons in the chart.   

3. Play the recording again to check the answers.   

Ⅶ. Pair work 

1. Tell Ss to look at the reasons in the chart in 2b. Then write some more. 

2. Let Ss read conversations in 2c.   

3. Ss practice the conversations using the reasons in the chart on the right.  

4. Ask some pairs to act out their conversations.    

Ⅷ. Role-play 

 1. Read the conversations and answer the questions:  

1) What did they do last fall?  _____________________________________

2) What does Nick have to do on Saturday?   _____________________________

3) When will they hang out? _____________________________
2. Explain some new words and main points in the conversation.  

  until, not…until, hang out, catch 

3. Read the conversation after the teacher.   

4. Practice the conversation with their partner. Then let some pairs act out the conversation. 
Homework: 

1. Recite the conversation in 2d after school.  

2. 假设你将于这个周末过生日，并开一个生日聚会，你约请朋友们参加你的聚会，但有几名同学因故不能来，请你将与他们的对话用英语编写出来。 

 课后反思：












